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PIF Anchors Aberdeen Standard Investcorp Infrastructure 

Partners’ (ASIIP) New Regional Infrastructure Fund 

 

Bahrain, 10th June 2021 – Investcorp together with Aberdeen Standard Investments, a leading 

global asset manager has formed a joint venture, today announced that ASIIP has received a capital 

commitment from the Public Investment Fund (PIF) for up to 20% of the total size of the fund in 

advance of its anticipated first closing.  

The fund has also received board approval from the Asian Infrastructure Investment Bank (AIIB) to 

commit US $90 million. It is expected that the fund will be joined by other global institutional investors, 

including pension funds, insurance companies, endowments, family offices and private clients. 

PIF, the sovereign wealth fund of Saudi Arabia, is the engine driving the economic transformation of 

Saudi Arabia as part of its Vision 2030 objectives. This investment is in line with PIF’s mission of 

building strategic economic partnerships, unlocking promising economic opportunities, and deploying 

patient capital to support sectors with significant long term growth potential. 

ASIIP aims to participate in the economic transformation in the Gulf Cooperation Council (GCC) and 

the wider Middle East and North Africa (MENA) region by investing in sustainable core infrastructure 

projects. With Environmental and Social Governance (ESG) and United Nations Sustainable 

Developments Goals (UN SDG) at the heart of its philosophy, ASIIP’s mission is to deliver solutions 

in healthcare, education, water, mobility and digital infrastructure that will have a positive impact on 

communities and future generations. 

Hazem Ben-Gacem, Co-Chief Executive Officer of Investcorp, said, “Today’s uncertain and 

challenging economic environment has created a gap between the need to develop or upgrade 

critical infrastructure and the resources available for such projects. For nearly 40 years, Investcorp 

has served as a trusted partner to our clients and communities in pursuit of our vision to enrich the 

lives of future generations. We believe that investing in infrastructure is critical for supporting long-



 

term economic growth and we are proud that our joint venture with Aberdeen Standard Investments 

has secured this commitment from PIF and will now look to drive sustainable value for all 

stakeholders.”    

Sami Neffati, Managing Partner of Aberdeen Standard Investcorp Infrastructure Partners, said: “PIF 

is one of the largest and most impactful sovereign wealth funds in the world and a driving force in 

Saudi’s economic transformation in line with Vision 2030, we are thrilled by our partnership. ASIIP 

identified significant opportunities in Saudi Arabia and the region. We are drawing on our unrivaled 

network of global relationships and expertise to foster foreign, regional and local investment in 

sustainable infrastructure that preserves the environment, and serves communities and future 

generations.” 

-Ends- 

 

About Investcorp  

 
Investcorp specializes in alternative investments across private equity, real estate, credit, absolute return 
strategies, GP stakes and infrastructure. 
 
Investcorp has today a presence in 12 countries across the US, Europe, GCC and Asia, including India, China 
and Singapore. As of March 31, 2021, Investcorp Group had US $35.4 billion in total AUM, including assets 
managed by third party managers, and employed approximately over  430 people from 45 nationalities globally 
across its offices. For further information, visit www.investcorp.com  and follow us @Investcorp on LinkedIn, 
Twitter and Instagram. 
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أبردين   يشارك كمستثمر رئيسي مع صندوق صندوق الاستثمارات العامة 

   المشترك للاستثمار في البنى التحتية ستاندارد وإنفستكورب

 

إنفستكورب  -  2021  يونيو  10البحرين،   أن   أعلنت  لاليوم  المشترك    ستاندارد أبردين    تيشركالصندوق 

  كمستثمر رئيسي تعهّدات رأسمالية من صندوق الاستثمارات العامة    ىقد تلق   ،التحتيةإنفستكورب في قطاع البنية  و

أيضًا    الصندوق المشترك   حصلو قبل الإغلاق الأول المتوقع.    المشترك   الصندوق % من حجم  20لتصل إلى  

. ومن  ميركيمليون دولار أ  90ليساهم بـ    على موافقة مجلس إدارة البنك الآسيوي للاستثمار في البنية التحتية 

، بما في ذلك: صناديق تقاعد وشركات تأمين ومكاتب عائلية وعملاء  أخرون  ون دوليون المتوقع أن ينضم مستثمر 

 . وغيرها  من القطاع الخاص 

لشركتي  المشترك  الصندوق  والانتعاش  أبردين    ويسعى  التحول  في  المشاركة  إلى  وإنفستكورب  ستاندارد 

ومنطقة الشرق الأوسط وشمال    ، دول مجلس التعاون الخليجيباقي  دية و الاقتصادي في المملكة العربية السعو

مبادئ الحوكمة البيئية  ب  الالتزام إفريقيا، من خلال الاستثمار في مشاريع البنية التحتية الأساسية المستدامة. ومع  

المتحدة في صميم فلسفتها المستدامة للأمم  التنمية  أتتمثل مهمة  ،  والاجتماعية وأهداف  ستاندارد  بردين  شراكة 

التي  ،  وإنفستكورب في تقديم حلول في مجالات الرعاية الصحية والتعليم والمياه والنقل والبنية التحتية الرقمية

 سيكون لها تأثير إيجابي على المجتمعات والأجيال القادمة. 

رؤية  أهداف الويعد صندوق الاستثمارات العامة المحرك الأساسي لدعم جهود التحول الاقتصادي للمملكة ضمن  

في بناء شراكات اقتصادية استراتيجية، وإطلاق فرص    أهداف الصندوق . ويتماشى هذا الاستثمار مع  2030

المملكة،   في  بإواعدة  تتمتع  التي  القطاعات  لدعم  مال صبور  المدى  واستثمار رأس  على  للنمو  عالية  مكانات 

 . الطويل



   

: "أوجدت البيئة الاقتصادية    إنفستكورب   حازم بن قاسم، الرئيس التنفيذي المشارك لدى تعليقاً على هذا التطور، قال  

المتاحة   والموارد  الحيوية  التحتية  البنية  ترقية  أو  تطوير  إلى  الحاجة  بين  فجوة  الراهنة  والصعبة  المضطربة 

عامًا، عملت إنفستكورب كشريك موثوق به لعملائنا ومجتمعاتنا في السعي إلى    40. منذ قرابة  لمشاريع كهذه

بالغ الأهمية لدعم النمو   تحقيق رؤيتنا لإثراء حياة الأجيال القادمة. ونعتقد أن الاستثمار في البنية التحتية أمر 

ثمارات العامة للاستفادة من مواردنا  الاقتصادي على المدى الطويل، ونحن فخورون بشراكتنا مع صندوق الاست 

 وخبراتنا العالمية في تعزيز القيمة المستدامة لجميع أصحاب المصلحة لدينا". 

الإداري  نفاتيال سامي  أما   الشريك  المشترك،  أبردين    للصندوق  "صندوق  بين  فقال:  وإنفستكورب،  ستاندارد 

المحرك الأساسي لدعم جهود التحول  وهو  صناديق الثروة السيادية في العالم    أكبرالاستثمارات العامة هو أحد  

قطاع  مهمة في    استثمار   فرص   نا ، ونحن سعداء بشراكتنا معه. لقد حدد 2030الاقتصادي للمملكة ضمن رؤية  

نطقة. ونحن نعتمد على شبكتنا التي لا تضاهى من العلاقات والخبرة العالمية لتعزيز  المملكة والمالبنى التحتية في  

المجتمعات   وتخدم  البيئة  على  تحافظ  التي  المستدامة  التحتية  البنية  في  والمحلي  والإقليمي  الأجنبي  الاستثمار 

 والأجيال القادمة". 

 

 - انتهى -

 
 

  نبــذة عن إنفستكورب

حصص في الشراكات العامة،   إنفستكورب هي شركة عالمية متخصصة في الاستثمارات البديلة في الشركات الخاصة، العقارات، إدارة الدين، استراتيجيات العوائد المطلقة،
 والبنى التحتية. 

الخليجي، وصولًا الى آسيا بما فيها الهند، الصين وسنغافورة. حتى تاريخ   دولة من الولايات المتحدة الأمريكية، أوروبا، دول مجلس التعاون  12ولإنفستكورب اليوم حضور في 
مليار دولار أميركي، بما في ذلك أصول مُدارة من قبل مديرين مستقلين. ويعمل في الشركة   35.4، بلغ إجمالي الأصول المُدارة لدى مجموعة إنفستكورب 2021مارس  31

 .جنسية في مكاتبها حول العالم 45موظفاً من  430أكثر من 

في كل من     Investcorp@أو متابعتنا على قنوات التواصل الاجتماعي www.investcorp.com للحصول على المزيد من المعلومات، يرجى زيارة موقعنا الإلكتروني:
Instagram  Twitter LinkedIn . 

http://www.investcorp.com/
http://www.instagram.com/investcorp
http://www.twitter.com/Investcorp
http://www.linkedin.com/company/Investcorp
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